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Figure 1-1: Bottom of the Help menu 
contains the About Item.

USB Dongle License
USB Dongle License for mikroPascal PRO for AVR® compiler is a 

USB stick which carries a single user encrypted compiler license 
key. It completely removes the compiler Demo limit and enables you 

to build your projects without any restrictions. Dongle is supposed 

to be plugged in your computer’s USB host port, as shown on Figure 
1.3. Once inserted, it should be recognized as a HID device. 

How do I know if the license is working?
Start your mikroPascal PRO for AVR® compiler. Click the Help item of the main menu and then click About (Figure 1-1). The About 
window (Figure 1-2) should appear. In the “Registered to:“ field (marked with white rectangle on Figure 1-2) there should be a text  

“mE Dongle mB AVR”. This means that compiler has successfully detected the license. All of your projects larger than 2K of program words 

should now be able to compile.

Frequently Asked Questions

Q.  Is USB Dongle License valid without registration?
Yes. Unlike Key File Licensing option, USB Dongle License is ready to work as soon as 
you plug it into the USB port. No license request or registration is required.

Q.  Can I use USB Dongle License on different computers?
Yes. USB Dongle License can be used on any computer with USB port. It is your personal 
license which is not tied to a specific computer.

Q. I have updated my compiler. Is my USB Dongle License still valid?
Yes. Once purchased, USB dongle license works with every version of mikroPascal 
PRO for AVR® compiler. When you update your compiler the USB dongle license 
is operational right away.

Q.  Can I use multiple USB Dongles on a single computer?
Yes. If you already have USB Dongle Licenses for other MikroElektronika software 
products, you can use them simoutaneously on a single computer. If your computer 
doesn’t have enough USB host ports, you can use additional USB hub.

Q.  I’ve just lost my Dongle, can I get a new one for free?
Unfortunately not. If you lose your dongle you will need to buy a new compiler license and pay the full price.

Figure 1-3: USB Dongle plugged into 
Laptop USB host connector

Figure 1-2: mikroPascal PRO for AVR® About Window



Океан Электроники
Поставка электронных компонентов 

Компания «Океан Электроники» предлагает заключение долгосрочных отношений при 

поставках импортных электронных компонентов на взаимовыгодных условиях! 

Компания «Океан Электроники» является официальным дистрибьютором и эксклюзивным 
представителем в России одного из крупнейших производителей разъемов военного и 
аэрокосмического назначения «JONHON», а так же официальным дистрибьютором и 
эксклюзивным представителем в России производителя высокотехнологичных и надежных 
решений для передачи СВЧ сигналов «FORSTAR». 

Наши преимущества: 

- Поставка оригинальных импортных электронных компонентов напрямую с производств Америки, 
Европы и Азии, а так же с крупнейших складов мира; 
- Широкая линейка поставок активных и пассивных импортных электронных компонентов (более 
30 млн. наименований); 
- Поставка сложных, дефицитных, либо снятых с производства позиций; 
- Оперативные сроки поставки под заказ (от 5 рабочих дней); 
- Экспресс доставка в любую точку России; 
- Помощь Конструкторского Отдела и консультации квалифицированных инженеров; 
- Техническая поддержка проекта, помощь в подборе аналогов, поставка прототипов;  
- Поставка электронных компонентов под контролем ВП; 
- Система менеджмента качества сертифицирована по Международному стандарту ISO 9001; 
- При необходимости вся продукция военного и аэрокосмического назначения проходит 
испытания и сертификацию в лаборатории (по согласованию с заказчиком);
- Поставка специализированных компонентов военного и аэрокосмического уровня качества 
(Xilinx, Altera, Analog Devices, Intersil, Interpoint, Microsemi, Actel, Aeroflex, Peregrine, VPT, Syfer, 
Eurofarad, Texas Instruments, MS Kennedy, Miteq, Cobham, E2V, MA-COM, Hittite, Mini-Circuits, 
General Dynamics  и др.); 

«JONHON» (основан в 1970 г.)

Разъемы специального, военного и аэрокосмического 
назначения: 
(Применяются в военной, авиационной, аэрокосмической, 
морской, железнодорожной, горно- и нефтедобывающей 
отраслях промышленности) 

«FORSTAR» (основан в 1998 г.) 

ВЧ соединители, коаксиальные кабели, 
кабельные сборки и микроволновые компоненты: 

(Применяются в телекоммуникациях гражданского и 
специального назначения, в средствах связи, РЛС, а так же 
военной, авиационной и аэрокосмической отраслях 
промышленности). 

Телефон:    8 (812) 309-75-97 (многоканальный) 
Факс:           8 (812) 320-03-32 
Электронная почта:    ocean@oceanchips.ru 
Web:      http://oceanchips.ru/ 
Адрес:   198099, г. Санкт-Петербург, ул. Калинина, д. 2, корп. 4, лит. А


